
Svenska backhoppare 
väljer Norge före Falun
Falun
Backhoppning

Nyligen var den svenska back
hoppar eliten i Falun för att träna 
 inför tävlingssäsongen.

Alla bor och studerar i norska 
Trondheim. Men vad skulle få dem 
att flytta till Falun?

– Det viktigaste är nog att den stora 
backen är i gång, säger hopparen 
 Tobias Fröier.

På 80- och 90-talet, och en 
tid in på 2000-talet fanns ett 
backhoppargymnasium i 
Falun. Då fanns det även 
ungdomsbackar vid Kvarn-
berget och backhoppningen 
i Falun levde.

I dag är det fem hoppare 
som står för den svenska 
backhopparsatsningen. En 
av dem är Frida Westman 
som är långtidsskadad. 
Samtliga har valt att lämna 
Sverige och flyttat till Norge. 
Där finns bättre möjligheter 
för att utvecklas inom spor-
ten, menar de.

Men vad skulle få de svens-
ka hopparna att flytta till Fa-
lun, där Sveriges modernas-
te backar finns? Där VM 
kommer att avgöras 2027.

Skon klämmer vid den 
stora K120-backen på Lug-
net. Den som ingen har hop-
pat i sedan VM 2015. Dels på 
grund av en lång och utdra-
gen fejd om underlaget i 
backen. Avsaknaden av ett 
vindnät är ytterligare en or-
sak.

När tidningen pratar med 
hopparna från Sverige har 
de precis tränat i den lilla, 

K90-backen på Lugnet. De 
är glada över att få komma 
till Falun och hoppa.

– Det är en skitfin anlägg-
ning, och det är helt fantas-
tiskt att det är snö så tidigt, 
säger en av hopparna Tobias 
Fröier och fortsätter:

– Det är många som kom-
mer hit och hoppar nu i no-
vember och det är jättekul 
att se att backarna används.

Tobias är 18 år och kommer 
från Örnsköldsvik, han bor 
och pluggar i Trondheim 
i Norge. Han har sysslat med 

backhoppning i 13 år och 
skulle gärna flytta till Sveri-
ge och Falun. Om det inte var 
för den där stora backen.

– Jag skulle gärna flytta hit 
om båda backarna funkade. 
Och om det fanns ett bra 
gymnasium med bra lärare. 
Men det viktigaste är nog att 
den stora backen är i gång.

Rickard Nyström är 17 år 
och från Sollentuna. Han 
har hoppat i nio år och det 
är samma svar han kommer 
med.

– Det skulle vara kul att 
hoppa i den stora backen, 
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Tobias Fröier kastar sig utför stupet i K90 backen på Lugnet. 
Han ser fram mot VM 2027 i Falun.

”Jag skulle gärna flytta hit om båda backarna funkade”, sä-
ger Tobias Fröier.

Sveriges framtid inom backhoppning bor och studerar 
i Trondheim, Norge. 

Båda backarna på Lugnet måste vara i gång för att de svenska hopparna ska flytta till Falun – och en bra gymnasieskola.

Rickard Nyström, Jenny Forsberg, Larisa Avram och Tobias Fröier högst upp i K90 backen på Lugnet. Alla bor och studerar de i Trondheim, Norge.� FOTO:�LARS�DAFGÅRD

det tycker jag. Den har man 
ju aldrig fått hoppa i.

Larisa Avram är 16 år och 
kommer från Göteborg. Hon 

har hoppat backhoppning i 
åtta år, och precis som de 
andra bor och studerar hon 
i Trondheim.

– Jag skulle kunna flytta 
till Falun om båda backarna 
var igång året runt och om 
det fanns bra tränare här.

De fyra svenska hopparna 
som Falu-Kuriren träffar 
i omklädningsrummet inne 
i det ena hopptornet har 
stora framtidsplaner. Jenny 
Forsberg, också hon från 
Sollentuna, har hoppat i tio 
år och ska vinna OS, säger 
hon. Tobias Fröier sträcker 
ut hakan ännu längre och 
säger att han ska vinna både 
OS och VM. Men först ska 
han hoppa junior-VM.

Larisa Avram och Rickard 
Nyström tar ett steg i taget, 
och Larisa berättar att hon 
vill placera sig bland de 15 
bästa i världscupen. Rickard 
vill först och främst lyckas 
ta FIS-poäng. Och att göra 
bra ifrån sig i ungdoms-OS.

Skid-VM i Falun 2027 är 
ett mästerskap som alla fyra 
ser fram mot. Något som 
Tobias menar att han även 
tänker vinna.

Marit Stub Nybelius är ord-
förande i Faluns backhopp-

ningsklubb Holmens IF, 
men också FIS-teknisk de-
legat och expertkommenta-
tor i bland annat backhopp-
ning på Viaplay och engel-
ska Eurosport. Hon menar 
att det nog skulle vara för 
dyrt att hålla den stora 
backen i Falun i gång.

– Med tanke på att ett 
vindnät mer eller mindre 
krävs för att få de stora 
landslagen att komma hit 

till Falun och hoppa. Då blir 
det kostsamt, säger hon.

Marit menar också att ung-
domsbackarna är ett måste 
för att kunna fostra egna 
hoppare. Det skulle byggas 
tre mindre backar inför 
skid-VM 2015. Men det blev 
bara två, varav den ena bara 
går att hoppa i på vintern.

– Som det är nu kan barn 
lära sig hoppa i Falun. Men 
vid runt tolv års ålder behö-
ver man gå upp ett steg. Och 
då finns närmsta passande 
backe 22 mil bort. I Sollen-
tuna.

– I stället för några meter 
på Lugnet, som det var pla-
nerat från början.

Lars Dafgård
023-935 05

lars.dafgard@falukuriren.se

Marit Stub Nybelius berättar att det krävs ett vindnät på Lugnet för att världseliten ska kom-
ma till Falun.

 s
Som det är nu kan 
barn lära sig hoppa 
i Falun. Men vid runt 
tolv års ålder behö-
ver man gå upp ett 
steg. Och då finns 
närmsta passande 
backe 22 mil bort.

Marit Stub Nybelius.
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